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REVISTA PRESEI 
 

 Marius Nistor (FSE 'Spiru Haret'): Nu există educaţie de calitate fără cadre didactice formate şi calificate 
Preşedintele Federaţiei Sindicatelor din Educaţie "Spiru Haret", Marius Nistor, consideră că nu există educaţie de 
calitate fără cadre didactice formate şi calificate, precizând că de sănătatea sistemului educaţional dintr-o ţară 
depinde în mod direct starea întregii societăţi. 
"Nu există educaţie de calitate fără cadre didactice formate şi calificate. (...) Deficitul de cadre didactice calificate 
în învăţământul preuniversitar este de aproape 30.000 de persoane. Este evident că reducerea deficitului de 
personal didactic calificat necesită un angajament mult mai puternic, nu doar pentru a recruta şi a forma noi 
cadre didactice, dar şi pentru a asigura alocare de resurse suficiente pentru menţinerea acestora la catedră. În 
ciuda declaraţiilor politice care recunosc importanţa cadrelor didactice pentru succesul generaţiilor viitoare, în 
multe cazuri profesia nu este valorizată. Este şi cazul României, care întâmpină destul de multe dificultăţi în 
recrutarea cadrelor didactice şi în menţinerea lor la catedră", a afirmat Nistor, cu prilejul unei dezbateri 
organizate de FSE "Spiru Haret" la Colegiul "Sf. Sava". 
El a spus că există "diferite sondaje" care arată că mai mult de o treime dintre cadrele didactice cu vârsta sub 35 
de ani văd profesia didactică doar ca pe o opţiune pe termen scurt şi mediu. 
"De sănătatea sistemului educaţional dintr-o ţară depinde în mod direct starea întregii societăţi. Dacă nu 
înţelegem acest lucru esenţial ne condamnăm la subdezvoltare atât pe noi, cât şi generaţiile pe care le educăm şi 
pe cele care vor veni după noi", a menţionat Nistor. 
Acesta a făcut apel la "raţiunea" tuturor factorilor de decizie din România să "stopeze derapajele" din sistemul 
educaţional românesc, să aloce resursele necesare unui sistem de învăţământ modern şi eficient, să stabilească 
strategii realiste şi coerente de funcţionare şi dezvoltare a şcolii româneşti, dar şi să restabilească prestigiul social 
al profesiei de dascăl. 
Prezentă la dezbatere, consilierul de stat în cadrul Administraţiei Prezidenţiale Ligia Deca a arătat că sindicatele 
au susţinut măsuri dintre cele mai curajoase. 
"Deşi de multe ori în spaţiul public sindicatele dascălilor sunt portretizate ca o frână pentru reformă, o frână 
pentru înnoire, pentru a face sistemul de educaţie mai apropiat de ceea ce ne dorim, constatarea mea şi a tuturor 
celor prezenţi în cadrul grupurilor de lucru a fost că, de cele mai multe ori, sindicatele au susţinut măsuri dintre 
cele mai curajoase, analizele pe care sindicatul le-a adus la masă sunt extrem de valoroase pentru proiect, dar 
reflectă şi realitatea, nu sunt analize făcute dintr-un birou, ci reprezintă ceea ce dumneavoastră trăiţi zi de zi în 
sălile de clase. (...) Odată cu lansarea proiectului 'România Educată' în dezbatere publică, proiect care va fi lansat 
până la finele anului, ne dorim ca fiecare dintre dumneavoastră să îşi aducă aportul criticând constructiv 
rezultatele pe care reprezentaţii dumneavoastră le-au făurit împreună cu reprezentanţii celorlalţi actori în 
Educaţie", a afirmat Ligia Deca. 
Rectorul Universităţii din Bucureşti, Mircea Dumitru, a declarat că investiţiile în Educaţie în ultimii ani au fost 
foarte puţin susţinute, iar legislaţia - instabilă şi incoerentă. 
"Este o perpetuă căutare în acest sistem care nu pare să ducă prea departe. Este o încercare uneori haotică, 
dezordonată de a rezolva ad-hoc probleme care apar în fiecare zi. (...) Am avut aproape 30 de miniştri la 
Ministerul Educaţiei în tot atâţia ani şi acest fapt arată o criză, o instabilitate a sistemului. Este un ecou al faptului 
că oamenii din sistem nu sunt învestiţi cu încredere, cu autoritate şi nu sunt susţinuţi de către principalii decidenţi 
şi actori politici ai României pentru a perfecţiona, pentru a dezvolta şcoala românească", a spus Dumitru. 
Secretarul de stat în Ministerul Educaţiei Naţionale Gigel Paraschiv a asigurat dascălii prezenţi la eveniment de 
dialog şi bună credinţă din partea MEN. 
În opinia sa, toţi cei implicaţi în actul educaţional ar trebui să fie uniţi. "Ceea ce scrie un profesor pe tabla vieţii nu 
poate fi niciodată şters", a menţionat Paraschiv.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Referendumul a eşuat. Primele rezultatele oficiale: peste 91 la sută din voturi sunt DA 
Puţin peste 3,7 milioane de români au participat, până duminică seara, la ora 21:00, la referendumul pentru 
redefinirea familiei. Organizarea scrutinului, pe parcursul a două zile, a scos din buget peste 163 de milioane de lei 
şi a mobilizat zeci de mii de oameni, de la poliţişti şi jandarmi până la membri ai secţiilor de votare şi observatori 
ai organizaţiilor civice. Într-un singur judeţ, celebru pentru mănăstirile sale, a fost atins pragul necesar pentru 
validare. Au fost şi secţii de votare în care s-a înregistrat o prezenţă de 400%, dar şi unele în care nu a intrat, în 
două zile, absolut niciun alegător. Primele rezultate parțiale oficiale ale votului de la referendum vor fi anunțate 
de BEC luni, la ora 10:00. 
ACTUALIZARE ora 10:00. Biroul Electoral Central a anunțat primele rezultate oficiale, după numărarea parțială a 
voturilor: sunt 91,61 la sută voturi „DA” și 6,42 la sută „NU”. 
ACTUALIZARE LUNI, 8 OCTOMBRIE, ORA 7:00. Oficial, votarea s-a încheiat luni, la ora 7:00, când s-au închis și 
secţiile de pe coasta de vest a Statelor Unite şi a Canadei. Diaspora a avut o reacţie suprinzătoare la acest 
referendum pentru redefinirea familiei. Prezenţa în străinătate era, duminică seară, mai mare decât cea 
înregistrată la alegerile parlamentare din urmă cu doi ani. 
18,01% dintre românii cu domiciliul sau reşedinţa în străinătate votaseră până la ora închiderii secţiilor de vot din 
ţară. Vorbim aşadar de 121 de mii de conaţionali care şi-au exprimat opţiunea în cadrul referendumului pentru 
revizuirea Constituţiei. Cele mai multe voturi au fost exprimate, aşa cum era de aşteptat, în ţările unde trăiesc şi 
cele mai mari comunităţi de români. Cei mai activi au fost românii din Italia, ţară unde au fost înfiinţate şi cele mai 
multe secţii. Au votat aici peste 27 de mii de oameni. Urmează Spania, Marea Britanie şi Germania. În Statele 
Unite şi Canada au mers la referendum aproape 4.300 de români. 
Există două secţii de votare unde nu a venit absolut nimeni: cea din Senegal şi cea din Brazilia. 
Pe de altă parte, au fost şi secţii de votare unde oamenii au stat la coadă pentru a-şi exprima opţiunea la 
referendumul pentru familie. Imagini apărute pe reţelele de socializare arată zeci de oameni aşteptând în faţa 
secţiilor din Londra, Dublin, şi Nurnberg. 
Referendumul pentru familie urmează să fie invalidat. Legea prevede că decizia va aparţine Curţii 
Constituţionale, după ce Biroul Electoral Central anunţă rezultatele finale. Nu va fi, însă, nicio surpriză. 
PSD susţine că prezenţa slabă la urne reprezintă un eşec al României. Mesajul principalului partid de guvernare a 
fost transmis de secretarul general adjunct Codrin Ştefănescu. De cealaltă parte, USR, singurul partid parlamentar 
care s-a pronunţat împotriva modificării Constituţiei, cere demisia Guvernului şi explicaţii pentru cele 40 de 
milioane de euro cheltuite degeaba. Iar Coaliţia pentru Familie - organizaţia care a iniţiat proiectul de modificare 
a Constituţiei - a anunţat că nu va abandona lupta pentru revenirea României la tradiţii şi valori. 
Actualizare 22.30. BEC anunță că prezența la vot a fost de 20,41%,  insuficientă pentru ca referendumul să 
poată fi declarat valid. În aceste condiții, Constituția nu se modifică și rămâne definiția de până acum a 
căsătoriei ca fiind între „soți”. 
Aproximativ 3,73 de milioane de români au votat în cele două zile de referendum. Dintre aceştia, peste 1,9 
milioane au fost alegători din mediul rural, iar circa 1,8 milioane, din urban. 
Cei mai mulţi votanţi au fost în judeţul Suceava, singurul în care s-a depăşit pragul pentru validare. Acolo s-au 
prezentat la urne 30,67% dintre alegători. 
Următoarele judeţe în top sunt Dâmbovița cu 28,98% și Bihor cu 28,98%. 
La polul opus se situează Covasna, cu o prezenţă de doar 8,50%, Harghita, cu 11,12% și Tulcea 14,09%. 
În Capitală, prezența la vot a fost de 15,74%. Potrivit BEC, în Bucureşti au votat aproape 282 de mii de persoane, 
din totalul de peste 1.790.000 de pe listele permanente.  
Cei mai mulți votanți au fost în în Sectorul 1, cu o prezenţă de 18,51%, şi în Sectorul 6, cu 17,09%. 
Cei mai puţini au venit în Sectorul 3, cu un total de 13,29% de persoane prezente. Urna mobilă a fost solicitată cel 
mai mult în Sectorul 5, unde 1.070 de persoane au cerut-o. 
Pe listele suplimentare, pe primul loc s-a situat Sectorul 6, cu 4.920 de voturi. 
Românii au demonstrat că nu sunt proşti şi că sunt omenoşi, a declarat la Digi24 jurnalistul Cristian Tudor 
Popescu. El a vorbit despre elementele care au dus la eşecul referendumului din acest weekend: 
Presa internaţională a scris, duminică seară, despre referendumul din România de modificare a Constituţiei în 
sensul redefinirii familiei, subliniind în special prezenţa slabă la vot: 
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Reacții după referendum: 
Codrin Ştefănescu: Este un eşec al românilor şi al României. Dar 4 milioane de români ieșiți la vot e un număr 
gigantic 
Barna: România este o naţiune europeană, o naţiune tolerantă şi modernă, care a refuzat să facă pași înapoi 
Coaliţia pentru Familie: Ne-am confruntat cu o imensă maşină propagandistică de manipulare 
Coaliția pentru Familie acuză PSD pentru „boicot” la referendum  
Grupul socialiştilor europeni, din care face parte PSD, aplaudă eşecul referendumului. Mesaj pentru Dăncilă 
Ludovic Orban: Românii au refuzat confiscarea referendumului de către Liviu Dragnea 
Preşedintele Asociaţiei Colectiv: A fost un referendum inutil, în urma căruia am pierdut toți 
Propaganda rusă, despre referendumul pentru revizuirea Constituției: Se confirmă dezastrul 
Băsescu: Eşecul referendumului a dovedit că tandemul BOR/PSD nu poate controla votul popular 
Asociaţia Accept: Prezenţa scăzută la referendum demonstrează că pe români îi preocupă protecția reală a 
familiei 
Preşedintele CNCD: Acum, că s-a terminat referendumul, este timpul să spunem stop discursului de ură și 
manipulării! 
Biserica Catolică din România, după referendum: Reafirmăm cu tărie că la temelia familiei se află căsătoria liber 
consimțită între un bărbat și o femeie 
Victor Ponta: PSD, PNL şi PMP vor deconta politic ticăloşia şi prostia liderilor egoiști 
Mihai Chirica: Rezultatul referendumului reflectă starea de spirit a poporului față de actuala clasă politică 
Și referendumul pentru redenumirea judeţului Olt în Olt-Romanaţi va fi invalidat, după ce numărul alegătorilor 
prezenţi a fost sub pragul minim de 30%. Este o a doua înfrângere pentru PSD în judeţul vicepremierului Paul 
Stănescu, după ce şi referendumul pentru familie a înregistrat o participare redusă.  
Chiar dacă prezenţa a fost foarte mică, incidentele nu au lipsit în cele două zile ale referendumului. În Dolj, un 
primar este cercetar pentru că ar fi făcut turism electoral. Iar în Caraş-Severin, un votant s-a prezentat la urne 
înarmat cu un pistol cu bile. 
În localitatea Botoşeşti - Paia, din judeţul Dolj, primarul a dus la vot bătrânii rămaşi în comună chiar cu maşina 
Primăriei. Le-ar fi şi indicat unde să pună ştampila. Pentru asta, edilul va da explicaţii în faţa poliţiştilor. 
Un alt incident înregistrat tot în judeţul Dolj a fost în localitatea Bistreţ, unde o salariată a Primăriei a fost prinsă 
că avea asupra sa nu mai puţin de 17 cărţi de identitate. Multe dintre ele fuseseră deja folosite pentru că numele 
de pe buletine se aflau pe lista celor care îşi exercitaseră dreptul la vot. Femeia este asistent social şi s-a ales cu 
dosar penal. 
În judeţul Gorj, angajata unui local a fost amendată cu 500 de lei pentru că vindea băutură chiar peste drum de 
secţia de votare. 
În Caraş-Severin, un alegător a mers la vot cu un pistol cu bile de cauciuc. În plus, era şi băut aşa că a fost 
sancţionat. 
Actualizare 21.00. Cele 18.662 de secţii de votare organizate în ţară s-au închis duminică, la ora 21.00, în cea de 
a doua zi a referendumului de modificare a Constituţiei în sensul redefinirii familiei.  Potrivit numărătorii 
paralele USR prezența la vot a fost de 19,5 la sută. 
„România de luni va fi exact aceeași ca cea de vineri. Cea a secolului 21, cu toți cetățenii ei”, a declarat 
președintele USR, Dan Barna. „Guvernul Dăncilă-Dragnea ar trebui să plece, a aruncat 40 de milioane de euro pe o 
fantasmă”, a mai declarat liderul USR. 
Actualizare 20.30. BEC a furnizat prezența la vot până la ora 19:00: 18,87 la sută. 
Total votanți: 3.450.189 
Votanți pe liste permanente: 3.030.871 
Votanți pe liste suplimentare: 374.267 
Votanți cu urna mobilă: 45.051 
Prezenţa la vot în Bucureşti - 14,64% 
Cea mai mare prezență la vot a fost în județele:  SUCEAVA - 28,79 % , DÂMBOVIŢA - 26,85 % , BIHOR - 26,67 % , 
BOTOŞANI - 25,24 % , NEAMŢ - 25,06 % 
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Cea mai scăzută prezență s-a înregistrat în județele: COVASNA - 7,89% , HARGHITA - 10,25 % , TULCEA - 13,34 % , 
CONSTANŢA - 13,73%, SATU MARE -13,80 %. 
 Actualizare 17:30. BEC a furnizat prezența la vot până la ora 16:00: 15,21 la sută. 
Total votanți: 2.781.918 
Votanți pe liste permanente: 2.438.608 
Votanți pe liste suplimentare: 305.088 
Votanți cu urna mobilă: 38.222  
Cea mai mare prezență la vot a fost în județele:  SUCEAVA - 23,08 % , DÂMBOVIŢA - 21,46 % , BIHOR - 21,39 % , 
BOTOŞANI - 20,49 % , NEAMŢ - 20,29 % 
Cea mai scăzută prezență s-a înregistrat în județele: COVASNA - 6,47 % , HARGHITA - 8,36 % , TULCEA - 10,86 % , 
SATU MARE -11,05 %, SIBIU -11,27 % 
Referendum pentru revizuirea Constituției. Au votat peste 14.000 de deținuți 
Unicul alegător la o secţie din Bucureşti. Până la venirea lui, membrii comisiei „și-au făcut de cap” 
Turism electoral în comuna din Dolj cu cea mai mare prezenţă la vot: „Primarul, gata, a venit și m-a luat. Am dat 
cu ștampila” 
 Actualizare 14:30. BEC a furnizat prezenț la vot până la ora 13:00: 11,67 la sută. 
Total votanti: 2.134.579 
Votanti pe liste permanente: 1.864.593 
Votanti pe liste suplimentare: 239.736 
Votanti cu urna mobila: 30.250 
Cea mai mare prezenţă a fost în judeţele Dâmboviţa - 17,03%, Bihor - 15,99%, Suceava - 15,59%, Dolj - 14,41%, Olt 
- 14,68%, Mehedinţi - 14,46%, Caraş-Severin -14,12%. 
Cea mai scăzută prezenţă s-a înregistrat în Covasna - 4,97%, Harghita - 6,19%, Satu Mare - 8,23%, Mureş - 
8,91%, Maramureş - 9,16%. 
În Bucureşti au votat 10,21% dintre cei 1.790.383 alegători înscrişi pe liste, respectiv 168.113. În plus, au votat 
13.564 de persoane pe listele suplimentare şi 1.246 de persoane prin intermediul urnei mobile. 
În mediul urban au votat 1.150.608 de alegători, iar în mediul rural 983.971. 
Un număr de 63.241 de persoane au votat până duminică la ora 13.00 în secţiile din străinătate. 
Citiți și: MAI: 16 sesizări legate de procesul de votare. Urne de vot sigilate incorect 
Situație ieșită din comun. O casă din București „găzduiește” 5.000 de oameni 
Actualizare 14:00. Ministrul de Interne Carmen Dan a votat la Facultatea de Arhitectură din București. 
BEC urmează să anunțe la 14:30 noi date despre numărul votanților până la ora 13:00. 
Actualizare 13:00. Digi24 a analizat secțiile de votare în care în continuare a fost prezență zero la ora 10:00, dar și 
cele în care prezența a depășit 100%. 
Prezență zero: 
2 secții în Harghita 
2 în Hunedoara 
2 în Mureș 
1 în Iași 
1 în București 
Prezență peste 100% 
Alba - 357 FOSTA ŞCOALĂCU CLASELE I-IV VALEA MĂNĂSTIRII - 106,97% 
Bihor - 551 GRADINITA BAILE FELIX - 119,21% 
Giurgiu - 165 ŞCOALA GENERALĂ PETRU RAREŞ - 100% 
Neamț - 482 MANASTIREA SIHASTRIA  - 299,40% 
Actualizare 11:30. BEC a anunțat primele date de astăzi cu privire la participarea la referendum. Până la ora 
10:00, în a doua zi de vot, au votat 7,24%. 
Total votanti: 1.324.642 
Votanti pe liste permanente: 1.137.243 
Votanti pe liste suplimentare: 162.067 
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Votanti cu urna mobila: 25.332 
În comparația cu prima zi, până la ora 10:00 au votat în a doua zi 1,50% dintre cei înscriși pe liste. În prima zi, în 
intervalul 7:00-10:00 au votat 0,97%. 
Actualizare 10:10. Ludovic Orban, președintele PNL, a votat în localitatea Dobroești din județul Ilfov. El a spus la 
ieşirea din secţia de votare că referendumul este cea mai puternică instituţie a democraţiei. 
„Din 1990 nu am lipsit la niciun vot. (...) Referendumul este instituţia cea mai puternică a democraţiei, prin 
intermediul căreia fiecare cetăţean poate să se exprime direct asupra deciziilor pe care le ia o societate. Tema 
referendumului de astăzi este o temă, din punctul meu de vedere, extrem de importantă pentru că este vorba 
despre cum este constituită celula de bază a societăţii, familia, mai precis iniţiativa este de a defini în Constituţie 
modul în care era definit în legislaţie, modul în care se realizează căsătoria, respectiv între un bărbat şi o femeie”, 
a declarat Orban. 
El a mai spus, referitor la modul în care s-a desfăşurat campania, şi de o parte şi de alta, că respinge „orice fel de 
exagerare din partea oricărei părţi”. 
Actualizare 9:00. Primarul Timișoarei, Nicolae Robu, a votat. 
Actualizare 8:10. Procesul de votare decurge fără probleme în întreaga ţară, iar în prima zi a referendumului nu s-
au înregistrat evenimente notabile, a anunţat purtătorul de cuvânt al Ministerului Afacerilor Interne, Monica 
Dajbog. 
7 octombrie. Actualizare 7:00: S-au redeschis secțiile de votare pe teritoriul țării.  
Cum a decurs votul în prima zi de referendum, 6 octombrie: 
Actualizare 22.30. Prezența la vot până la ora 21:00, la nivelul întregii țări, este de 5,72 la sută, anunță BEC, ceea 
ce înseamnă că 1.046.583 alegători s-au prezentat la urne.  Astfel, au fost 887.772 votanţi pe listele permanente, 
133.733 pe liste suplimentare şi 25.078 votanţi cu urna mobilă. 
În Bucureşti, prezenţa la vot a fost 6,5%. 
Până la închiderea urnelor în România, după prima zi de referendum, românii din străinătate s-au dovedit a fi 
doar puţin mai harnici decât cei de acasă: 6,81 la sută este prezenţa la vot a diasporei pentru sâmbătă. Detalii pe 
țări, aici. 
Actualizare 21:00 Prima zi de vot s-a încheiat oficial. Secțiile de vot vor fi închise, sigilate și păzite până duminică 
dimineața, la ora 7:00, când se redeschid. 
Prezența la vot la închiderea urnelor, ora 21, din monitorizarea paralelă USR:5,86%, scrie Cătălin Drulă, pe 
Facebook.  
Actualizare 20.30. Prezența la vot până la ora 19:00, la nivelul întregii țări, este de 5,15 la sută, anunță BEC, ceea 
ce înseamnă că peste 942.381 de alegători s-au prezentat la urne.  Astfel, au fost 800.299 de votanţi pe listele 
permanente, 119.444 pe liste suplimentare şi 22.638 de votanţi cu urna mobilă. 
La nivelul municipiului București, prezența la vot era până la ora 19:00 de 5,58 la sută. Sectorul fruntaș este 
sectorul 1, cu o participare de 7,10 la sută. 
Judeţele în care s-a înregistrat cea mai mare prezenţă la vot sunt Dâmboviţa - 7,78%, Bihor - 7,61%, Dolj - 6,90%, 
Mehedinţi - 6,67%, Caraş-Severin - 6,55%. 
La polul opus sunt judeţele - Harghita - 2,03%, Covasna - 2,11%, Satu-Mare - 3,04%, Maramureş - 3,27% şi Tulcea - 
3,62%. 
Un număr de 36.942 de persoane au votat până la ora 19.00 în secţiile din străinătate. 
Biroul Electoral Central va transmite următoarele date referitoare la prezenţa la vot la 22.30 - pentru ora 21.00, 
când se închid urnele. 
Actualizare 18.00. Purtătorul de cuvânt al MAI, Monica Dajbog, a prezentat la ors 18.00 situaţia 
incientelor înregistrate la referendumul pentru schimbarea Constituţiei.  
Actualizare 17:35 Prezența la vot până la ora 16:00, la nivelul întregii țări, este de 3,78 la sută, anunță BEC, ceea 
ce înseamnă că peste 692.000 de alegători s-au prezentat la urne. Dintre aceștia, 588.953 de alegători au votat pe 
listele permanente, 89.522 pe listele suplimentare, iar 13.497 au solicitat urna mobilă. 
Participarea la vot este mai semnificativă în mediul urban - peste 433.000 de persoane au votat, în timp ce în 
mediul rural s-au mobilizat 258.000 de alegători. 
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La nivelul municipiului București, prezența la vot era până la ora 16:00 de 4,42 la sută. Sectorul fruntaș este 
sectorul 1, cu o participare de 5,28 la sută. 
La nivelul țării, județele cu cea mai mică mobilizare la vot sunt: Harghita (1,50%), Covasna (1,62%), Satu Mare 
(2,25%), Maramureș (2,44%) și Mureș (2,67%). 
Actualizare 14:50. Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, a votat la o şcoală din Arad, el declarând după 
introducerea buletinului în urnă că a votat ”cu toată inima” pentru modificarea Constituţiei. 
Actualizare 14:30. BEC a anunțat prezența la vot până la ora 13:00: au votat 464.668 de oameni, adică un 
procent de 2,54 la sută. 
Total votanti: 464.668 
Votanti pe liste permanente: 397.322 
Votanti pe liste suplimentare: 61.594 
Votanti cu urna mobila: 5.752 
Cea mai scăzută prezență este în județul Harghita (1,01%), iar cea mai mare în Bihor (3,66%). În București s-au 
înregistrat 51.641 de votanți.  
În mediul urban au votat 292.556 de persoane, iar în mediul rural au participat la vot până la această oră 172.112 
de oameni. 
Actualizare 14:00. Reprezentanții unor Birouri Electorale Județene spun despre cele nouă localități cu prezența de 
100% sau peste, până la ora 10:00, că ar putea fi vorba despre erori de sistem. 
Actualizare 12:20. Liviu Dragnea a venit singur la vot, la Liceul Jean Monnet din București. Președintele PSD a vrut 
să dea mâna cu membrii secției de votare, dar două persoane l-au refuzat 
Actualizare 12:00. Digi24 a analizat prezența la vot în fiecare județ - sunt nouă secții de vot în care prezența a 
atins 100% iar în unele chiar depășit acest procent. 
1. SALA DE FESTIVITATI A PRIMARIEI BISOCA - Buzau - 487 de votanti - prezenta 100% 
2. ŞCOALA GENERALĂ CADEA - Bihor - 933 de votanti - prezenta 100,1% 
3. CĂMINUL CULTURAL SACIOVA - Covasna - 105 votanti - prezenta 100% 
4. ŞCOALA CU CLASELE I-IV LAZU - Dolj - 273 votanti - prezenta 100,36 % 
5. CABANA DE VANATOARE VALEA MANTEI- Prahova - 95 votanti - prezenta 104,39 % 
6. ŞCOALA GENERALĂ LUMINIŞU - Salaj - 76 votanti - 101.33% 
7. CĂMINUL CULTURALCRALOVĂŢ - Timis - 93 votanti - 103,33 % 
8. ŞCOALA PRIMARĂ BENEŞTI - Valcea - 369 votanti - 100,54 % 
9. ŞCOALAPATEŞTI - Valcea - 103 votanti - 100 % 
Actualizare 11:30. Biroul Electoral Central a anunțat prezența la vot până la ora 10:00, la nivel național: 0,97%. 
Total votanti: 177.941 
Votanti pe liste permanente: 148.099 
Votanti pe liste suplimentare: 29.348 
Votanti cu urna mobila: 494 
Actualizare 11:00. Fostul președinte Traian Băsescu și soția lui, Maria, au votat la Liceul Jean Monnet. 
Actualizare 10:35. Lia Olguța Vasilescu, ministrul Muncii, și Claudiu Manda, președintele comisiei parlamentare de 
control a activității SRI, au votat la Craiova. 
La Oradea a votat și primarul Ilie Bolojan. 
Actualizare 10:00. Preafericitul Daniel, Patriarhul Bisericii Ortodoxe Române, a votat la secția de votare din cadrul 
Școlii Nr. 74 Ienăchiță Văcărescu din București. 
Actualizare 9:00. La 50 de secţii de votare din Sectorul 3 preşedinţii nu s-au prezentat la deschiderea urnelor. 
Patru secţii de votare din cele şapte de la Şcoala 200, din cartierul Titan, au rămas închise la ora 7:00 din această 
cauză. Ulterior au venit 3 președinți desemnați și la această oră a mai rămas închisă o secție de vot. 
De asemenea, în judeţul Teleroman, la o secţie de votare nu se votează și urmează să fie desemnat un alt 
preşedinte după ce cel desemnat iniţial a renunţat din cauza unui deces în familie. 
Actualizare 8:45. Premierul Viorica Dăncilă a votat la Liceul Jean Monnet. 
Dis de dimineață a votat și Bogdan Trif, mini9strul Turismului, la Sibiu. 
Actualizare 7:00. S-au deschis secțiile de votare pe teritoriul României. 
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Buletinul de vot va avea înscrisă întrebarea: „Sunteți de acord cu legea de revizuire a Constituției României în 
forma aprobată de Parlament?”  
Întrebarea de pe buletinul de vot este una generală, pentru că aşa prevede legea referendumului, dar se referă la 
o problemă cât se poate de punctuală: alegătorul trebuie să spună dacă e de acord ca o căsătorie să fie definită 
în Constituţie drept uniunea dintre un bărbat şi o femeie. 
Dacă puneţi ştampila pe NU, atunci înseamnă că preferaţi actuala formă a Constituţiei, în care căsătoria este 
uniunea dintre soţi. 
Refrendumul nu este valid dacă nu se prezintă la urne cel puţin 30% dintre alegătorii înscrişi pe listele de vot. 
Adică cel puţin 5. 685.517 de cetăţeni trebuie să meargă la vot. Dacă 25% - 4.737.930 din voturi sunt valabile, 
referendumul poate fi validat. 
Votul la referendumul naţional pentru revizuirea Constituţiei a început vineri, în afara ţării la Auckland, Noua 
Zeelandă, la ora 21:00, ora României (sâmbătă, ora 7:00, ora locală), în secţia nr. 16, cea mai îndepărtată secţie 
de votare organizată în străinătate. 
Potrivit MAE, după deschiderea secţiei de votare din Auckland, urmau să fie deschise secţiile organizate în 
Australia la Brisbane, Canberra, Sydney şi Melbourne, sâmbătă, la ora 0:00, şi la Adelaide, sâmbătă la ora 0:30, ora 
României. 
În ansamblu, votul în străinătate se va desfăşura pe durata a 58 de ore. Raportat la fusul orar din 
România, procesul electoral din străinătate se va încheia luni, 8 octombrie, pe Coasta de Vest a SUA şi Canada 
(secţiile de votare de la Los Angeles, Seattle, San Francisco, Las Vegas, Sacramento, Phoenix şi Portland în SUA şi 
Vancouver în Canada) la ora 7:00, ora României. 
Ministerul Afacerilor Externe a organizat la referendumul naţional pentru revizuirea Constituţiei din 6 şi 7 
octombrie 378 de secţii de votare în afara ţării. Cele mai multe secţii de votare sunt organizate în Italia (58), 
Spania (48), Republica Moldova (35), Statele Unite ale Americii (32), Marea Britanie (19), Franţa (15), Germania 
(14). 
Lista secţiilor de votare organizate în străinătate la referendumul naţional pentru revizuirea Constituţiei este 
disponibilă aici: http://www.mae.ro/node/46944.  
Cum s-au desfășurat pregătirile pentru referendum 
În România, urnele se deschid sâmbătă la ora 7:00 și se vor închide la ora 21:00, pentru ca duminică scrutinul să 
continue, între aceleași ore. Puteţi vota și dacă nu vă aflaţi în localitatea de domiciliu, la orice secţie de votare, şi 
veţi fi înscris pe listele suplimentare.  
Premierul Viorica Dăncilă a promis că face o campanie de informare, ca să ştie toată lumea ce votează la 
consultarea populară. Între timp, preşedinţii de secţii au luat în primire ştampilele şi buletinele de vot. 
Preşedinţii secţiilor de votare din Bucureşti s-au încolonat încă de vineri dimineață în faţa Biroului Electoral ca să 
primească, pe semnătură, tot ce au nevoie pentru referendum. Microbuze speciale, însoţite de poliţişti, i-au dus 
apoi la secţii. 
 „În primul şi în primul rând trebuie să verificăm dacă există tot felul de afişe care ar putea să contravină votului, 
să aibă vreo influenţă asupra votului. Am verificat, pare că nu este nimic. Acum trebuie sigilate geamurile şi uşa şi 
predată cheia la cel care se ocupă cu ordinea în zonă”, explică președintele unei secții de votare, Constanța 
Cojocaru. 
Aceeaşi agitaţie a fost în toată ţara. În judeţul Braşov, unde sunt pe liste 518 mii de alegători, primarii au dus la 
secţii tot ce trebuie, împreună cu un întreg alai. 
În timp ce totul era pregătit deja pentru referendum, premierul Viorica Dăncilă promitea o campanie de 
informare. 
La consultarea populară, întrebarea va fi: „Sunteţi de acord cu legea de revizuire a Constituţiei României în forma 
adoptată de Parlament?”. Cine votează DA votează pentru schimbarea definiţiei familiei, din „căsătorie între soţi” 
în „căsătorie între un bărbat şi femeie”. Cine votează NU dă posibilitatea parlamentarilor să schimbe, fără 
consultare populară, definiţia din Codul Civil.  
- Am spus că partidul nu se implică în campania electorală. Vom face o campanie de informare pentru ca cetăţenii 
să voteze în cunoştinţă de cauză. Eu nu am auzit până acum că partidul s-a implicat în campania electorală, a 
declarat Viorica Dăncilă. 
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- Sunt câteva zeci de cazuri în care uneori primarii..., a menționat un jurnalist. 
- Sesizaţi-le, eu nu ştiu de acest lucru. Eu, ceea ce am spus la Bruxelles menţin şi acum." 
Referendumul pentru redefinirea familiei costă 163 de milioane de lei şi va fi validat doar dacă merg la urne cel 
puţin 30 la sută dintre alegători, adică cinci milioane 685 de mii de oameni. 
MAI: Îndemnăm cetăţenii să ne sesizeze de fiecare dată când deţin informaţii despre o posibilă infracţiune la 
referendumul pentru modificarea Constituţiei 
Ministerul Afacerilor Interne (MAI) încurajează cetăţenii să sesizeze orice posibilă infracţiune la care sunt martori 
sau despre care deţin informaţii, la referendumul pentru modificarea Constituţiei în sensul redefinirii familiei, care 
va avea loc în weekend, dând asigurări că toate sesizările vor fi rezolvate cu celeritate. Reprezentanţii MAI 
amintesc că cetăţenii pot vota în localitatea de domiciliu la secţia de votare unde sunt arondaţi sau la orice secţie 
de votare din localitatea în care se află, în cazul în care nu sunt în localitatea de domiciliu. 
Orice cetăţean cu drept de vot are dreptul să voteze o singură dată, chiar dacă referendumul se desfăşoară pe 
parcursul a două zile, în baza cărţii de identitate, cărţii de identitate provizorie, buletinului de identitate, 
paşaportului diplomatic, paşaportului diplomatic electronic, paşaportului de serviciu, paşaportului de serviciu 
electronic, carnetului de serviciu militar, în cazul elevilor din şcolile militare, precum şi paşaportului simplu, 
paşaportului simplu temporar şi paşaportului simplu electronic, toate trei cu menţionarea ţării de domiciliu. 
Cei care nu au carte de identitate valabilă şi doresc să participe la referendum pot apela la serviciile pentru 
evidenţa persoanelor care vor avea program cu publicul sâmbătă şi duminică, între orele 7.00 şi 21.00. 
„Pot participa la referendum toţi cetăţenii români care au deja vârsta de 18 ani sau care împlinesc această vârstă 
în ziua în care merg la vot. Nu au dreptul să voteze debilii şi alienaţii mintal puşi sub interdicţie şi nici persoanele 
condamnate prin hotărâre judecătorească definitivă la pierderea drepturilor electorale. Persoanele 
netransportabile din cauză de boală sau invaliditate care vor să voteze, precum şi cele deţinute în baza unui 
mandat de arestare preventivă, asupra cărora s-a luat măsura arestului la domiciliu sau care execută o pedeapsă 
privativă de libertate, dar care nu şi-au pierdut drepturile electorale, pot vota prin intermediul urnei speciale”, a 
declarat vineri purtătorul de cuvânt al MAI, Monica Dajbog. 
Urna specială poate fi utlizată în baza unei cereri depuse de orice persoană la biroul electoral al celei mai 
apropiate secţii de votare, împreună cu copii ale actelor care dovedesc starea de sănătate sau invaliditate. 
Referendum special pentru 300.000 de români 
300.000 de oameni sunt așteptați la urne sâmbătă şi duminică în județul Olt și pentru un referendum organizat 
special pentru redenumirea judeţului. Propunerea iniţiatorilor este de a schimba numele judeţului din Olt în Olt-
Romanaţi, vechiul nume al judeţului din zona Caracalului, pe care Ceaușescu l-a eliminat cu totul de pe harta 
României în 1968. Referendumul nu va schimba însă cu nimic granițele sau documentele administrative ale 
județului. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dragnea şi Tăriceanu discuţii, luni, pe Legea offshore, FSDI şi OUG 6. Toader, la întâlnire - surse 
Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu vor relua, luni la Parlament, discuţiile pe marginea Legii offshore, pe 
ordonanţa de urgenţă care înfiinţează Fondul Suveran de Investiţii, cât şi asupra respingerii OUG 6/2016 care a 
stat la baza protocolului PG-SRI, au spus surse politice pentru MEDIAFAX. 
Liderii coaliţiei PSD-ALDE, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu au avut, joi discuţii la Parlament pe marginea 
Legii offshore. Acestea au fost reluate, vineri, însă după patru ore coaliţia de guvernare nu a ajuns la un consens în 
legătură cu proiectul Legii care stabileşte modul de exploatare a gazelor din Marea Neagră. La întâlnirea de vineri 
au participat şi ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici şi deputaţii ALDE, Varujan Vosganian şi Andrei Gerea şi 
secretarul general al ALDE, Daniel Chiţoiu. 
 Astfel, întrevederea de luni a liderilor partidelor coaliţiei de guvernare, va fi urmată de întâlniri cu liderii 
grupurilor parlamentare dar şi cu reprezentanţii Asociaţiilor Concesionarilor Exploatărilor Maritime, pentru a 
ajunge la o variantă finală. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că e puţin probabil ca dezbaterea în Comisia pentru industrii a 
Camerei Deputaţilor asupra modificării Legii offshore să nu mai aibă loc săptămâna care urmează, în contextul în 
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care şeful forului legislativ, Iulian Iancu, în contextul în care acesta are probleme cardiace care au necesitat 
spitalizare. 
"Da, s-a ajuns la un consens, în sensul că trebuie să se uite mai atent pe cifre şi eu cred că toţi liderii de grupuri din 
Parlament trebuie să se uite mai atent pe cifre şi comisia trebuie să aibă loc cu toate revizuirile în sală, să fie 
transmisă live şi toţi românii să vadă de fapt despre ce e vorba", a spus Dragnea, sâmbătă, după ce a votat la 
referendumul pentru familie. 
Întrebat dacă Ministerul de Finanţe va veni cu o estimare legată de câştigul României, pe Legea offshore, Liviu 
Dragnea a răspuns: "A transmis deja domul Teodorovici. În acele zile erau transmise acele date". 
Referitor la întâlnirile de joi şi vineri din Parlament, preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a scris, sâmbătă 
pe Facebook, că, deşi discuţia pe Legea offshore a fost "pe alocuri tensionată", aceasta a fost consistentă şi utilă. 
Acesta a prezentat şi propunerile sale la actul normativ. 
Prin urmare, una dintre modificările propuse de liderul ALDE la Legea offshore are ca scop maximizarea 
câştigurilor la bugetul pe stat pe termen scurt şi lung. În al doilea rând, susţine preşedintele Senatului, Legea 
offshore trebuie reglementată astfel încât România să nu mai fie dependentă de gazul furnizat de Rusia. 
Tăriceanu mai propune preluarea unui model care există şi în alte state europene ca Norvegia, Olanda sau Marea 
Britanie unde profiturile să fie împărţite 50%-50%. 
Călin Popescu Tăriceanu a mai precizat că vrea ca această lege să fie rezultatul unui consens între toate 
formaţiunile politice din Legislativ. 
"Mi-aş dori ca această lege extrem de utilă pentru viitorul economiei (şi implicit al sectorului energiei) româneşti 
să întrunească consensul tuturor partidelor politice reprezentate în Parlament pentru a asigura stabilitatea 
legislativă pe care un astfel de proiect o presupune", a conchis preşedintele ALDE. 
Un alt subiect care va fi discutat de Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu este cel referitor la Fondul Suveran 
de Dezvotare şi Investiţii, asupra căruia Curtea Constituţională a României (CCR) a stabilit, pe 18 iulie, că este 
neconstituţional deoarece FSDI trebuia înfiinţat prin Hotărâre de Guvern, nu printr-un proiect de lege adoptat de 
către Parlament, au precizat surse politice pentru MEDIAFAX. 
Pe 19 iulie, ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, anunţa că Fondul va fi înfiinţat printr-o Hotărâre de Guvern. 
"Este un instrument util şi sunt convins că va fi folosit în economie în ansamblu, dar, după decizia Curţii 
Constituţionale, cred că paşii următori sunt la nivel de Guvern, emiterea unei Ordonanţe pentru a crea cadrul 
legal general pe care Curtea l-a invocat ca fiind necesar", spunea la acea vreme Teodorovici. 
O altă temă care va fi abordată de liderii coaliţiei PSD-ALDE împreună cu ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, luni la 
Parlament, va fi OUG 6 din 2016, au spus, pentru MEDIAFAX, sursele politice. Discuţiile vor viza clarificarea 
propunerilor pe care le va face ministrul Justiţiei cu privire la OUG 6, au adăugat sursele citate. 
Liviu Dragnea a afirmat, sâmbătă, în legătură cu Ordonanţa de urgenţă cu nr. 6 din 2016, care a stat la baza 
protocolului încheiat în acelaşi an între Parchetul General şi SRI, că susţine respingerea acestei OUG şi că deputaţii 
trebuie să îşi asume "care sunt articolele ce trebuie introduse în Ordonanţa 6 şi să o trimită la votul final". În 
prezent ordonanţa se află în comisia parlamentară cu raport de respingere. 
"Deputaţii trebuie să vină cu amendamente legat de OUG 6. I-am rugat şi pe domnul Toader şi pe cei din comisia 
juridică care ar fi calea de urmat pentru OUG 6 şi să vină cu propuneri", a declarat Dragnea, sâmbătă după votul la 
referendum. 
De asemenea, liderul social-democrat a precizat că relaţia cu Tudorel Toader, este una bună în sensul că "eu îl rog 
şi el ascultă". 
Chestionat ce se va întâmpla dacă nu ascultă ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, Liviu Dragnea a replicat: "Dar 
cum? Tot timpul ascultă când îi zic ceva." 
În ceea ce priveşte OUG pentru modificarea Legile Justiţiei, preşedintele PSD a spus că aceasta va fi dată după ce 
toate cele trei acte normative intră în vigoare, în contextul în care preşedintele Klaus Iohannis a promulgat doar 
două dintre actele normative, Legea 304/2004 privind organizarea judiciară, respectiv Legea 317/2004 privind 
organizarea şi funcţionarea CSM, promulgată joi de şeful statului. 
"Nu se poate da ordonanţa de urgenţă până când toate legile vor fi publicate şi vor intra în vigoare. Legea 303 
abia a ajuns la Cotroceni, ultima zi când o poate promulga este vinerea următoare şi, după ce se promulgă, se 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
publică şi după publicare intră în vigoare în trei zile. Deci abia atunci se poate vorbi de ordonanţă", a explicat 
Dragnea. 
Liderul PSD a adăugat că l-a rugat pe Toader să analizeze raportul preliminar al Comisiei de la Veneţia pentru a 
vedea ce prevederi pot fi cuprinse în OUG care va modifica Legile Justiţiei. 
"Noi l-am rugat pe ministrul Justiţiei şi eu l-am rugat şi o să analizăm şi noi din raportul preliminar al Comisiei de la 
Veneţia care sunt observaţiile ce pot fi adoptate sau cuprinse într-o ordonanţă de urgenţă", a explicat, sâmbătă, 
Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Adina Florea, propusă pentru şefia DNA, este audiată ACUM în Secţia pentru procurori a CSM 
Procurorul Adina Florea este audiată în Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), care 
trebuie să emită un aviz consultativ în ceea ce priveşte numirea sa la conducerea DNA. 
Iniţial, interviul în cadrul Secţiei pentru Procurori a Consiliului Superior al Magistraturii ar fi trebuit să se 
desfăşoare pe 27 septembrie. Audierea a fost amânată până când Inspecţia Judiciară se va pronunţa pe sesizarea 
procurorului general cu privire la o posibilă abatere disciplinară a candidatei pentru funcţia de procuror şef al 
DNA. Augustin Lazăr a anunţat în 7 septembrie că Parchetul General face verificări la lângă Curtea de Apel 
Constanţa, acolo de unde ar fi putut să fie transmis protocolul secret din 2016 între SRI şi PG şi care a apărut 
ulterior pe pagina de Facebook a lui Darius Vâlcov. Tot de la acea instanţă provine şi Adina Florea. 
 Amânarea interviului Adinei Florea s-a produs după ce aceasta s-a contrat puternic, în şedinţa din 27 septembrie, 
cu procurorul general, Augustin Lazăr. Atunci, ministrul Justiţiei Tudorel Toader s-a împotrivit amânării, motivând 
că nu există niciun temei juridic. "Nu aveţi un temei juridic, nici în lege, nici în vreun regulament, care se spunea la 
momentul audierii fostei procuror-şef, că regulamentul prevede altă procedură decât legea şi dacă n-ar fi trebuit 
să ţin cont de regulament, iar eu spuneam atunci, să nu se supere domnul procuror general, că era afirmaţia 
dânsului, spuneam că un regulament nu poate fi peste lege, ci regulamentul este exact invers. Regulamentul pune 
în aplicare normativul juridic la nivel de lege", a spus Toader. 
În replică, procurorul general i-a spus ministrului că vorbeşte despre proceduri legale cunoscute de toată lumea. 
"Legea 317, ce prevede evaluarea, cu toţii ştim şi nu trebuie să repetăm la infinit, că regulamentul e de grad 
inferior decât legea, că o cunoaştem. (...) Cu toţii am ştiut că legea 317 e cea care stabileşte evaluarea, iar 
regulamentul doar detaliază”, a declarat Augustin Lazăr, menţionând ironic că a presupus că Toader ştie 
regulamentul. 
La rândul său, ministrul a precizat că nu există niciun dosar penal deschis pe numele Adinei Florea, lăsând să se 
înţeleagă că are suspiciuni asupra felului în care a fost făcută sesizarea către Inspecţia Judiciară. "Cum de această 
adresă, privind incidentul de securitate, privind posibila abatere disciplinară a doamnei Florea, a apărut la 
Ministerul Justiţiei, a apărut la dumneavoastră, exact pe data de 25 septembrie, adică nu ieri, alaltăieiri, înainte de 
audierea de astăzi. Să explicaţi dacă nu cumva această adresă constituie la rândul ei o piedică în derularea în 
continuarea procedurii", a întrebat Toader. 
Adina Toader a intervenit şi ea în discuţie, acuzându-l pe Augustin Lazăr. "Vizavi de această amânare, eu mă 
gândesc, poate ceea ce gândesc eu nu este în consonanţă cu ceea ce urmează să se întâmple, că la un moment 
dat, altcineva, dacă nu domnul procuror general, Lazăr Augustin, mai face o sesizare la Inspecţia Judiciară pentru 
o altă abatere disciplinară, iar dumneavoastră veţi fi puşi în situaţia, sigur, nu foarte plăcută, de a pune în discuţie 
o nouă amânare. Mi se pare că această chestiune nu face decât să deschidă o cutie a Pandorei, care ulterior poate 
fi folosită, nu neapărat împotriva mea ca persoană, ci împotriva oricărei alte persoane, fie el procuror sau 
judecător, care poate să vină să-şi depună candidatura de bună credinţă, iar ulterior să fie supus unor asemenea 
presiuni. În al treilea rând, nu ştiu, nu înţeleg ce se încearcă prin această sesizare a Inspecţiei Judiciare", a spus 
atunci procurorul. 
Adina Florea i-a reproşat lui Augustin Lazăr că nu poate fi obiectiv în ceea ce priveşte dosarul instrumentat de 
Parchet referitor la protocolul publicat de Darius Vâlcov, atât timp cât este unul dintre semnatarii actului. "Şi legat 
de acest subiect, mă tem că o anchetă obiectivă şi într-adevăr care să stabilească adevărul, aşa cum venim şi 
încercăm să spunem aici, ar fi trebuit să fie făcută de orice altă structură, respectiv DIICOT, DNA, chiar si Parchet 
de curte de apel, dar nu de Parchetul General, având în vedere că domnul procuror general este semnatarul 
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acestui protocol, iar imparţialitatea domniei sale ar putea să aibă ceva afectări vizavi de această chestiune", a 
completat Florea. 
Ulterior, într-o intervenţie telefonică, aceasta l-a criticat din nou pe procurorul general Augustin Lazăr, despre 
care a spus că face presiuni cu privire la ocuparea funcţiei de procuror-şef DNA. Adina Florea a spus că Augustin 
Lazăr "îşi exercită funcţia mai mult decât excesiv, cu rea-credinţă". 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că va înainta propunerea sa către preşedintele Klaus Iohannis chiar 
dacă avizul Consiliului Superior al Magistraturii va fi negativ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii dezbat, astăzi, moţiunea simplă a PNL împotriva ministrului Economiei, Dănuţ Andruşcă 
Camera Deputaţilor va dezbate, luni, de la ora 16.00, moţiunea simplă prin care liberalii îi cer demisia lui Dănuţ 
Andruşcă din funcţia de ministru al Economiei, urmând ca aceasta să fie votată în plenul de miercuri. 
PNL a depus, în urmă cu două săptămâni, moţiunea simplă pe Economie, însă atunci Biroul Permanent al Camerei 
Deputaţilor a respins-o pe motiv că era a doua moţiune simplă depusă într-o singură săptămână de grupul 
parlamentar al PNL, lucru care încalcă regulamentul, potrivit reprezentaţilor PSD. 
Moţiune simplă se intitulează „Dănuţ Andruşcă sau cum să destabilizezi deliberat economia României. 
Incompetenţa falimentează România!”. 
„La 9 luni de când aţi fost învestit în funcţia de ministru al Economiei nu observăm progrese în ceea ce priveşte 
soluţionarea problemelor portofoliului administrat. Dacă e să fim cinstiţi, nici pe dumneavoastră nu v-am 
observat, în afara gafelor, bâlbelor sau umorului involuntar care v-au însoţit puţinele ieşiri publice. Sunteţi un 
ministru care dă fiori şi când tace şi când lipseşte!”, i se adresează liberalii ministrului Economiei, Dănuţ Andruşcă, 
în textul moţiunii simple depusă de grupul PNL din Camera Deputaţilor. 
În moţiune, PNL face referire la faptul că ministrul Dănuţ Andruşcă a blocat legile redevenţelor, minelor şi apelor 
minerale. 
„Domnule ministru, sunteţi o frână pentru domeniul economic! Încă din vara anului trecut trebuiau promovate 
trei legi pentru care Guvernarea PSD şi-a asumat responsabilitatea prin Programul de Guvernare: Legea 
redevenţelor, Legea minelor şi Legea apelor minerale. Aţi reuşit, domnule ministru, să blocaţi toate aceste trei legi 
pentru că nu vă pricepeţi! Ne-am dat seama că sunteţi paralel cu domeniul economiei încă de la momentul 
audierii dumneavoastră din Parlament, cu ocazia învestirii în funcţie. De 9 luni avem confirmarea acestui fapt zi de 
zi, de aceea vă somăm să deblocaţi activitatea ministerului şi să vă asumaţi cele 3 legi menţionate mai sus pentru 
a spulbera incertitudinea şi impredictibilitatea care guvernează politicile economice din mandatul 
dumneavoastră”, potrivit sursei citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Justitiei recunoaste ca are doua protocoale secrete cu SRI, dar refuza sa dea orice informatie 
despre ele 
Ministerul Justitiei are in prezent incheiate doua protocoale secrete cu SRI. 
Informatia a fost obtinuta de Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania, in urma unei solicitari de acces la 
informatii de interes public adresata MJ, arata un comunicat al FJR remis duminica Ziare.com. 
"La nivelul Ministerului Justitiei exista doua protocoale clasificate incheiate intre Ministerul Justitiei si Serviciul 
Roman de Informatii. Primul protocol de colaborare este incheiat exclusiv pe problematica prevenirii si combaterii 
terorismului, iar al doilea protocol reprezinta organizarea si functionarea Sistemului National de Prevenire si 
Combatere a Terorismului", se arata in raspunsul oferit FJR de Ministerul Justitiei. 
Apoi, institutia mentioneaza ca nu poate divulga nimic din continutul celor doua protocoale clasificate pentru ca 
documentele "au caracter nepublic" si datele din acest domeniu "sunt exceptate de la liberul acces al 
persoanelor", acordat in temeiul articolului 31 din Constitutie, ale carui limite sunt stabilite de aliniatul 3, care 
arata ca "dreptul la informare nu trebuie sa prejudicieze securitatea nationala". 
Amintim ca in luna august judecatorul Cristi Danilet a publicat pe blogul sau 6 protocoale semnate de ministrul 
Justitiei, Tudorel Toader. 
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"Mai jos sunt sase protocoale semnate de domnul profesor universitar dr. Toader Tudorel si un altul semnat de 
ministrul anterior pe care il impune sa fie respectat de catre judecatori. Toate au fost incheiate in statul de drept 
numit Romania. Eu spun ca ar cam fi legale. Dar daca ma uit la clipul de mai sus nu pot spune ca ar fi si firesti. Caci 
daca la drept cat de cat ma pricep, la filosofie inca sunt incepator", a scris pe site-ul sau Danilet, unde a atasat 
documentele in cauza. 
In ultima perioada, ministrul Toader, alaturi de conducerea PSD, au dus o campanie de culpabilizare a 
protocoalelor incheiate de SRI cu diverse institutii din Justitie. 
In plus, Tudorel Toader i-a facut si o evaluare a activitatii manageriale a procurorului general, Augustin Lazar, in 
contextul protocoalelor incheiate cu SRI. Rezultatele evaluarii nu au fost comunicate inca public. 
Mai mult, Toader a indicat diverse cai de atac pentru condamnatii penal care vor sa scape de sentintele date in 
baza colaborarii dintre procurori si SRI. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Liviu Dragnea va sesiza, astăzi, CCR asupra unui conflict între PG şi Parlament, pivind protocolul din 2016 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, va sesiza luni CCR, cu privire la existenţa unui conflict între 
Ministerul Public şi Parlament, legat de protocolul SRI-Parchetul General din anul 2016, pe motiv că Parchetul a 
"supralegiferat SRI", au declarat surse politice. 
Semnatarul sesizării va fi doar preşedintele Camerei Deputaţilor, au adăugat sursele politice citate. 
Informaţia privind intenţia sesizării CCR în legătură cu un posibil conflict juridic între Ministerul Public şi Parlament 
a fost confirmată oficial, joi, pentru MEDIAFAX, de către Florin Iordache, însă deputatul PSD nu a precizat dacă 
obiecţia de neconstituţionalitate va fi depusă la Curtea Constituţională de către Camera Deputaţilor sau de 
Guvern. 
Întrebat joi de MEDIAFAX cine trebuie să facă procedural sesizarea şi dacă e vorba despre preşedintele Camerei 
Deputaţilor, Iordache a răspuns: "Bineînţeles. Sau Guvernul". 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat miercuri, la Parlament, că susţine un eventual demers de sesizare a 
CCR pe marginea semnării protocoalelor din Parchetul General şi SRI, idee avansată săptămâna trecută de 
deputatul social-democrat Florin Iordache. 
Pe 25 septembrie, Florin Iordache a declarat, în şedinţa Comisiei juridică a Camerei Deputaţilor, în cadrul 
dezbaterilor privind OUG 6/2016, că prin semnarea protocolului cu SRI în anul 2016, procurorul general, Augustin 
Lazăr, a transformat Serviciul Român de Informaţii în organ de cercetare penală, astfel SRI primind puteri sporite. 
"Din punctul meu de vedere, protocoalele sunt inadmisibile şi modul în care Procurorul General a semnat aceste 
protocoale sunt de natură să creeze un conflict constituţional şi ne gândim foarte clar să declanşăm un conflict 
constituţional datorită faptului că prin semnarea de către Procurorul General a acestor protocoale, mă refer şi la 
cel din 2009 şi la cel din 2016, a venit să adauge la Codul de Procedură Penală. (...) Prin semnarea acestor 
protocoale, procurorul general a venit să adauge la CPP şi a transformat SRI în organ de urmărire penală. Noi 
analizăm dacă nu este vorba despre un conflict constituţional şi dacă este necesar să sesizăm Curtea 
Constituţională", a declarat Iordache. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UPDATE: Judecarea apelului din dosarul lui Liviu Dragnea s-a AMÂNAT/ Liderul PSD, aşteptat de susţinători şi 
contestatari la instanţa supremă/ O persoană, AMENDATĂ 
Primul termen în apelul din dosarul lui Liviu Dragnea, în care a fost condamnat la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu 
executare, care ar fi trebuit să aibă loc luni, la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, a fost amânat pentru 5 noiembrie. 
Magistraţii instanţei supreme au decis amânarea pentru a le da posibilitatea unora dintre inculpaţi, printre care şi 
liderului PSD, să-şi angajeze avocaţi. 
Liviu Dragnea nu s-a prezentat, luni dimineaţă, la sediul instanţei supreme. În schimb, la Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie au venit mai mulţi susţinători, dar şi contestatari ai liderului PSD. 
Unul dintre contestatarii preşedintelui PSD a fost amendat cu suma de 500 de lei.În acest dosar, pentru fosta sa 
soţie, Bombonica Prodana, au fost retrase acuzaţiile pentru că a achitat prejudiciul.  
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Magistraţii instanţei supreme l-au condamnat, în luna iunie, pe Liviu Dragnea, la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu 
executare în procesul angajărilor de la Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Teleorman, în 
care e acuzat de instigare la abuz în serviciu. 
  
Câţiva susţinători şi contestatari ai lui Liviu Dragnea s-au adunat la instanţa supremă 
Câţiva susţinători, dar şi contestatari ai preşedintelui PSD s-au adunat, luni dimineaţă, la instanţa supremă, acolo 
unde urmează să înceapă judecarea apelului în dosarul lui Liviu Dragnea. Jandarmii s-au postat între cele două 
grupuri. 
Mai mulţi oameni îl aşteaptă, luni dimineaţă, pe Liviu Dragnea, la sediul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, acolo 
unde este programat primul termen în apelul din dosarul angajărilor de la Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi 
Protecţia Copilului Teleorman, în care liderul PSD a fost condamnat la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu executare. 
Jandarmii i-au dispersat pe susţinători, după ce le-au adus la cunoştinţă că pot fi amendaţi. Unii dintre ei s-au 
retras pe un alt trotuar din faţa sediului instanţei supreme. 
În motivarea deciziei de condamnare, magistraţii de la ÎCCJ arată că liderul PSD a adoptat o conduită nelegală, 
antisocială şi imorală în dezacord cu rangul demnităţii publice deţinute. 
"Inculpatul Dragnea Nicolae Liviu, prin instigarea inculpatei Alesu Floarea de a-şi încălca atribuţiile de serviciu, în 
sensul menţinerii în funcţie a celor două angajate, Botorogeanu Adriana şi Stoica Anisa Niculina, cunoscând că 
acestea nu se prezintă la serviciu şi îşi încalcă atribuţiile de serviciu prevăzute în contractul individual de muncă şi 
fişa postului, nu a făcut decât să adopte o conduită nelegală, antisocială şi imorală, în dezacord cu rangul 
demnităţii publice deţinute, cu gradul de reprezentare şi cu încrederea oferită de cetăţeni în procesul electoral, 
fapt care a condus la o atingere a prestigiului funcţiei exercitate şi a bunei desfăşurări a relaţiilor sociale din cadrul 
instituţiilor publice", se arată în motivarea judecătorilor. 
Magistraţii au mai spus că gradul de pericol social al faptelor este evidenţiat de "modul în care funcţionari din 
cadrul instituţiilor publice, încălcându-şi obligaţiile de serviciu, acceptă să săvârşească fapte de natură penală sub 
diferite pretexte, lăsându-se influenţaţi şi intimidaţi de modul în care un preşedinte de Consiliu Judeţean înţelege 
să-şi exercite autoritatea, puterea şi influenţa în scopuri nelegale". 
Apelul este judecat de Completul 1, condus de vicepreşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ICCJ), 
judecătorul Ilie Iulian Dragomir, potrivit portalului Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie. Membrii titulari ai 
completului de judecată sunt judecătorii: Neniţă Simona Cristina, Grădinaru Daniel, Dragomir Florentina şi 
Lefterache Lavinia Valeria, iar supleanţi sunt judecătorii Cobzariu Maricela, Enescu Dan Andrei, Şelaru Valentin 
Horia şi Cerbu Silvia. 
Decizia de condamnare a fost luată de doi dintre cei trei judecători ai completului. Al treilea a votat pentru 
achitare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Numele județului Olt rămâne neschimbat. Referendumul pentru schimbarea numelui nu a fost validat 
În judeţul Olt, referendumul a avut o miză dublă. În afară de referendumul naţional, locuitorii judeţului au fost 
chemaţi să se pronunţe asupra denumirii viitoare a judeţului. 
Judeţul Olt se va numi în continuare la fel ca acum, adică tot Olt. Asta, deoarece oltenii au urmat tendinţa 
manifestată la nivel naţional şi nu au atins pragul pentru ca rezultatul referendumului să fie validat. 
Aşadar, majoritatea cetăţenilor din judeţul Olt, prin lipsa de prezentă, a decis ca această schimbare a denumirii 
judeţului să nu aibă loc. 
Tema referendumului local, anume schimbarea denumirii judeţului Olt în Olt-Romanaţi, nu i-a îndepărtat 
neapărat pe olteni de la urne, întrucât cifrele privind prezenţa pentru cele două referendumuri au fost foarte 
apropiate. 
La nivelul judeţului Olt, prezenţa la vot a fost de 27,19%. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Grevă generală la Filarmonica Banatul! 

Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind se solidarizează cu salariaţii Filarmonicii de Stat Banatul 
Timișoara, membri ai Sindicatului Filarmonicii Banatul, care au declanșat  astăzi, 5 octombrie 2018, de la ora 
10,00, greva generală. Angajații au refuzat să participe la repetiția programată la ora 10,00, precum și la concertul 
programat la ora 19,00, care trebuia să deschidă stagiunea 2018-2019. Din acest motiv, administrația a decis să 
înlocuiască concertul de deschidere cu un recital de pian. 
Greva generală este programată până la data de 18 octombrie a.c.. În cazul în care revendicările nu vor fi 
soluționate până la acestă dată,  se va intra în grevă pe termen nedeterminat. În data de  28 septembrie 2018, 
între orele 19,00 si 20,00, salariații s-au aflat în greva de avertisment. 
Angajaţii acestei prestigioase instituţii de cultură au fost nevoiţi să recurgă la această formă de protest întrucât 
toate eforturile privind încheierea Contractului Colectiv de Muncă la nivel de instituţie au fost sortite eşecului, din 
cauza refuzului administraţiei Filarmonicii conduse de managerul Ioan Coriolan Gârboni, de a semna acest 
document. 
Din cauza lipsei CCM, document vital pentru reglementarea raporturilor de muncă dintre angajator şi angajaţi, 
salariaţii Filarmonicii Banatul sunt trataţi de catre conducere în mod discretionar, fiind supuşi mai multor abuzuri, 
drepturile lor fiind încălcate. 
Într-o ultimă încercare de a stinge conflictul, în data de 26 septembrie a.c., conducerea FAIR-MediaSind  a avut o 
întâlnire cu primarul municipiului Timişoara, Nicolae Robu. Acesta s-a arătat îngrijorat de situaţia conflictuală la 
care s-a ajuns şi a transmis conducerii Filarmonicii să soluţioneze urgent problema. Din păcate, factorii de decizie 
din Filarmonică nu au facut nimic pentru rezolvarea conflictului, ignorând şi solicitarea primarului. În aceste 
condiții, angajați au declanşat acţiunea grevistă. 
Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind solicită administrației Filarmonicii să 
înceapă imediatnegocierile în vederea stingerii conflictului de muncă, pentru ca drepturile angajaților să fie 
respectate iar publicul să nu aibă de suferit. 
Totodată, așa cum a solicitat și în cadrul întâlnirii cu primarul Nicolae Robu, FAIR-MediaSind cere ordonatorului 
principal de credite, Consiliul Local al Municipiului Timișoara, să intervină de urgență  pentru stingerea acestui 
conflict. 
Având în vedere lipsa de respect a administraţiei Filarmonicii Banatul faţă de proprii angajaţi şi faţă de publicul 
timişorean, Federaţia FAIR-MediaSind, în calitate de organizaţie reprezentativă la nivelul sectorului cultură şi 
mass-media, în numele sindicalistilor pe care îi reprezintă, face un apel către toți membrii afiliați să se solidarizeze 
cu colegii aflați în grevă generală. 
Federatia FAIR-MediaSind va oferi tot spriinul pentru normalizarea relaţiilor de muncă la Filarmonica Banatul și 
va sesiza instituţiile la care este afiliată: Federaţia Internaţională a Muzicienilor, Federaţia Internaţională a 
Actorilor, Federaţia Internaţională a Jurnaliştilor şi UNI Global Union. De asemenea, FAIR-MediaSind va notifica 
şi va prezenta Comisiei Europene un raport cu privire la situaţia gravă din  Filarmonica Banatul în cadrul 
şedinţei de dialog social a Comitetului European Artele spectacolului ce va avea loc în data de 9 octombrie 
2018, la Bruxelles. 
 

 România ar putea fi al doilea stat din UE, după Cehia, care să aplice mecanismul de taxare inversă 
România ar putea fi a doua ţară din Uniunea Europeană (UE), după Cehia, care ar putea aplica mecanismul de 
taxare inversă generalizată, în contextul în care Consiliul pentru Afaceri Economice şi Financiare al Consiliului 
Uniunii Europene (ECOFIN) a hotărât recent că statele membre UE ”cel mai grav afectate de frauda în materie de 
TVA” vor putea aplica acest mecanism, a anunţat luni PwC România, conform news.ro 
Neîncasarea TVA a generat o pierdere de 6,13 miliarde euro în anul 2016 pentru bugetul României, conform celui 
mai recent studiu asupra colectării taxei pe valoare adăugată (TVA), lansat de Comisia Europeană şi citat de PwC. 
Recent, ECOFIN a decis că statele membre vor putea aplica, până la 30 iunie 2022, în condiţii tehnice foarte 
stricte, mecanismul de taxare inversă generalizată pentru operaţiunile locale, care vizează transferarea 
răspunderii pentru plata TVA din sarcina furnizorului sau a prestatorului către client. 
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”Statele vor putea utiliza taxarea inversă doar pentru livrările de bunuri şi prestările de servicii interne care 
depăşesc pragul de 17.500 euro pe tranzacţie. În statele membre care vor dori să aplice această măsură, 25% din 
deficitul de TVA trebuie să se datoreze fraudei de tip carusel”, se arată în comunicat. 
Totodată, ECOFIN a mai stabilit că statele membre vor trebui să pună la punct obligaţii adecvate şi eficace în 
materie de raportare electronică pentru toate persoanele impozabile, în special pentru cele cărora ar trebui să li 
se aplice mecanismul. Ca să poată folosi taxarea inversă, statele trebuie să îndeplinească anumite criterii de 
eligibilitate, iar cererea să fie autorizată de către Consiliu. 
”Mecanismul urmează să fie aplicat, cu titlul de proiect pilot, în Cehia, în contextul în care aceasta şi-a exprimat 
de mulţi ani interesul de a utiliza această măsură simplificată. În funcţie de rezultatele proiectului pilot, statele 
membre, inclusiv România, vor putea să solicite Consiliului aprobarea aplicării mecanismului, în cazul în care 
îndeplinesc criteriile de eligibilitate”, se arată în comunicat. 
De asemenea, ECOFIN a convenit asupra unor soluţii rapide în materie de TVA, destinate să modifice regulile UE, 
pentru a oferi soluţii unor chestiuni punctuale, premergătoare tranziţiei la sistemul de TVA definitiv. 
”Astfel, companiile, în anumite condiţii, nu vor mai avea costuri cu înregistrarea în scopuri de TVA în cazul 
operaţiunilor privind stocurile la dispoziţia clientului, odată cu simplificarea măsurilor agreate de miniştrii de 
finanţe din ECOFIN. Totodată, ca să îşi poată scuti de TVA livrările intracomunitare de bunuri, firmele vor trebui să 
deţină în mod obligatoriu codul de TVA al clientului, în vreme ce documentele necesare dovedirii transportului 
bunurilor în vederea scutirii de TVA au fost armonizate. ECOFIN a mai convenit şi asupra unor măsuri de 
simplificare armonizate în cazul livrărilor de bunuri succesive”, se arată în comunicat. 
(Sursa: news.ro) 
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